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Protokół Nr 45 /23 

posiedzenia Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju Gospodarczego   

 z dnia 28 listopada 2023 r. 

W posiedzeniu udział wzięło 3 członków komisji, nieobecny A. Charkiewicz (Lista 

obecności w załączeniu), Wójt Gminy Narewka – J. Gołubowski, J. Chomczuk – Sekretarz 

Gminy. Przewodnicząca Komisji I. Maksymiuk powitała obecnych i przedstawił porządek 

obrad posiedzenia (3 głosy „za”), który przedstawia się następująco:   

1. Stan przygotowania do zimy.  

2. Informacja o zgłoszonych wnioskach na zebraniach wiejskich w 2023 roku i sposobie 

ich realizacji. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał na LI sesję Rady Gminy. 

4. Wolne wnioski. 

 

Do punktu 1 - go. Stan przygotowania do zimy.  

Stan przygotowania do zimy omówił Wójt Gminy Narewka J. Gołubowski. Wyjaśnił, 

że gmina jest w pełnej gotowości do zimy. Podkreślił, że priorytetem będzie odśnieżanie dróg 

po których uczęszczają autobusy szkolne, zaznaczył także, że jest bardzo dobra współpraca z 

jednostkami Straży Granicznej oraz Wojska Polskiego. 

Do punktu 2-go. Informacja o zgłoszonych wnioskach na zebraniach wiejskich w 

2023 roku i sposobie ich realizacji. 

Wójt Gminy J. Gołubowski przedstawił Informację o zgłoszonych wnioskach na 

zebraniach wiejskich w 2023 roku i sposobie ich realizacji. Podkreślił, że wnioski realizowane 

są na bieżąco w miarę posiadanych środków finansowych.  

 Do punktu 3 - go. Rozpatrzenie projektów uchwał na LI sesję Rady Gminy. 

Członkowie Komisji zapoznali się, omówili i pozytywnie zaopiniowali (nie wnosząc 

uwag) n/w projekty uchwał wniesione pod obrady LI sesji w dniu 28 listopada 2023 r. dotyczące 

projektów uchwał w sprawie (projekty uchwał w załączeniu): 

• określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla pod-

miotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Narewka; 

W posiedzeniu Komisji wziął udział p. M. Ogiełło – prowadzący Żłobek „Maluszek 

Tytusek” w Narewce. Zaapelował o zwiększenie dofinansowania na dzieci uczęszczające do 

żłobka do wysokości 1000,00 zł na dziecko. Podkreślił, że utrzymanie żłobka przy takiej 

wysokości dofinansowania żłobek mógłby być w dalszym ciągu utrzymywany, gdyż z uwagi 

na małą liczbę dzieci utrzymanie żłobka jest nieopłacalne. Zaznaczył, że kwoty przedstawione 



w projekcie uchwały nie pokryją kosztów utrzymania żłobka i generować będzie straty. W toku 

dyskusji radni podejmowali temat ilości dzieci, liczby urodzeń 

i możliwości korzystania ze żłobka, a także innych form udzielenia pomocy dla prowadzącego 

żłobek. Radni przy 1 głosie „za” i 2 „wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie 

przedstawiony projekt uchwały.  

• uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Narewka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024; 

• w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego; 

J. Ciełuszecki zaapelował o podjęcie rozmów w sprawie przywrócenia połączenia do 

Białegostoku. Następnie projekty uchwał po ich przedstawieniu przez Sekretarza Gminy p. J. 

Chomczuka zaopiniowano pozytywnie (3 głosy „za”). 

• w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami ko-

munalnymi oraz stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik; 

Sekretarz Gminy J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały. Następnie przedstawił 

poszczególne stawki związane z gospodarka odpadami w gminie. Przedstawił kwoty 

wynikające z przetargu tj. 1 252 924,23 zł, co daje kwotę 1991,93 brutto za 1 tonę odpadów 

bez względu na ich rodzaj. Poinformował, że zgłoszonych zostało 1775 deklaracji, z czego 

1895 osób zadeklarowało gospodarowanie odpadami „z kompostownikiem”, a także 806  osób 

„bez kompostownika”. Liczba nieruchomości zamieszkałych wynosi 1213 osób, liczba 

nieruchomości posiadających kompostowniki wynosi 863, liczba nieruchomości bez 

kompostownika wynosi 350, liczba nieruchomości niezamieszkałych wynosi 26. Wyjaśnił, że 

proponuje się miesięczną stawkę za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 42,00 

zł miesięcznie (w 2022 r. 33,00 zł) na mieszkańca w przypadku, gdy odpady są zbierane w 

sposób selektywny oraz trzykrotność wysokości stawki w wysokości 126,00 zł (w 2022 r. 

99,00 zł) w przypadku, gdy właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych. Jednocześnie proponuje się zwolnienie w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostującymi bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym w wysokości 5,00 zł tj. do kwoty 37,00 (w 2022 

r. 28,00). Członkowie komisji podejmowali dyskusję w temacie wysokości stawek 

zaproponowanych do projektu uchwały, obniżenia wysokości tych stawek oraz wysokości 



dopłaty do gospodarki odpadami ze środków budżetu gminy. Następnie dyskutowano na temat 

różnych stawek proponowanych do projektu uchwały. Poddano pod głosowanie przyjęcie 

stawek w wysokościach: 42,00 miesięcznie (propozycja wójta 42,00 zł), 126,00 miesięcznie 

(propozycja wójta 126,00 zł), 37,00 miesięcznie (propozycja wójta 37,00 zł) (wyniki 

głosowania 1 „przeciw”, 2 wstrzymujący się”) oraz stawki w wysokości: 38,00 miesięcznie 

(propozycja wójta 42,00 zł), 114,00 miesięcznie (propozycja wójta 126,00 zł), 33,00 

miesięcznie (propozycja wójta 37,00 zł), które przy 3 głosach „za” przyjęto do ujęcia w 

projekcie uchwały i przedstawienia na sesji.  

• w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami ko-

munalnymi za rok od domku letniskowego na  nieruchomości albo od innej nie-

ruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe; 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały i wyjaśnił, że zadeklarowanych zostało 536 

nieruchomości rekreacyjnych (w tym domki letniskowe) i w związku z tym proponuje się ryczałt w 

wysokości 224,00zł za rok od nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (5 głosy „za”). 

• przyjęcia przez Gminę Narewka zadania publicznego należącego do właściwo-

ści Powiatu Hajnowskiego z zakresu zarządzania drogami powiatowymi; 

• przyjęcia przez Gminę Narewka zadania publicznego należącego do właściwo-

ści Powiatu Hajnowskiego z zakresu zarządzania drogą powiatową; 

Członkowie Komisji przy 4 głosach „za” i 1 „wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie 

przedstawione projekty uchwał.   

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

Członkowie Komisji przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie przedstawiony projekt 

uchwały.   

Do punktu 4-go. Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach podejmowano temat stanu dróg na terenie gminy. I. Maksymiuk 

zgłosiła naprawę zjazdu na Bokowe, naprawę drogi na Eliaszuki (prawa strona pobocza drogi).   

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

     Przewodnicząca posiedzenia 

                           Irena Maksymiuk 


